

သံကွၢ်-ယအိၣ်ဒီးဟူးသးလီၤ. ယတအိၣ်ဒီးဆူၣ်ချ့တၢ်အုၣ်ကီၤဘၣ်. ယဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ကဟုကယာ်လၢ ဟူးသးအိၣ်အဂီၢ် ကသ့ဒ်လဲၣ်.

နတၢ်ဟံၣ်န မ့တမ့ၢ် တၢ်န့ၢ်လီၤဆူၣ်ကီၢ်ပူၤအတၢ်အိၣ်သး ဒ်လဲၣ် ဒ်လဲၣ်ဂ့ၤ, နဟ့ၣ်လီၤမံၤဆူ တၢ်တချုးအိၣ်ဖျါတၢ် အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အတၢ်ကွၢ်ထွဲလၢအကလီၤ ခိဖျါ မဲၣ်ဒိၣ်ခူးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျါလၢအမ့ၢ် တၢ်ကြးဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ တၢ်ကွၢ်ထွဲ (Presumptive Eligibility - PE) သ့ဝဲန့ၢ်လီၤ. PE မၤစၢၤနၤဖဲတၢ်ဆၢကတီၢ်ဖျါအကတီၢ်ပူၤ ဖဲန့ၢ်လီၤပတံလၢ မဲၣ်ဒိၣ်ခူးအလၢအပွဲၤအဂီၢ် ဘၣ်တၢ် ကွၢ်ဆိကမိၣ်အီၤအခါန့ၢ်လီၤ.

သံကွၢ်- ယကြးဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲတစၢ်တလီၢ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ကဟုကယာ်လၢဟူးသးအိၣ်အဂီၢ်တၢ်မၤစၢၤPEသ့ၤတသ့ၤဒ်လဲၣ်.

ပိၣ်မုၢ်လၢအိၣ်ဒီးအဟူးသးခဲလၢန့ၢ်, ဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲကတီၢ်ဖျါ PE တၢ်မၤစၢၤ ဖဲလၢနတၢ်ပတံထီၣ်ဘၣ်ပး Medicaid တၢ်ဘၣ်ဘျးအလၢအပွဲၤန့ၢ် ဘၣ်တၢ်ရဲၣ်ကျါအီၤအဖၢမ့ၢ်, နမ့ၢ် (1) ပုၤအိၣ်ဆိးဝဲဖဲ Nebraska (2) နတၢ်လီၤပလီၢ်တုၤထီၣ်ဘးကျိၣ်စ့တၢ်ဟံၣ်နအတၢ်န့ၢ်ကျိၣ်ဒီး (3) နတၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဒီးဝဲ PE တၢ်မၤစၢၤဘၣ် န့ၢ်လီၤ.

သံကွၢ်-ဖဲလၢဒီးန့ၢ်ဘၣ်တစၢ်တလီၢ်တၢ်မၤစၢၤ PE အကတီၢ်န့ၢ်, ဆူၣ်ချ့တၢ်ကဟုကယာ်လၢဟူးသးအိၣ် အဂီၢ် တၢ်တစၢ်မၤစၢၤမနုၤသ့ၤတဖၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤအီၤလဲၣ်.

တၢ်တစၢ်မၤစၢၤတဖၣ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤတဖၣ်ပၣ်ဃုာ်ဝဲ (1) ညီၣ်န့ၢ်တၢ်လဲၤထံၣ်လီၤသးဒီး ဆူၣ်ချ့မၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်လၢနအိၣ်ဒီးဟူးသးအဂီၢ်, (2) တၢ်ကူၤစါယါဘျါတၢ်ဆူးတၢ်ဆါလၢ အဘၣ်ထွဲဒီး မိၣ်တဂၤလၢအဟူးသးအိၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိးသ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဆါ, သ့ၣ်ဂံၢ်စၢ်, တၢ်ဘၣ်ကူဘၣ်ကံတၢ်ဆါ, တၢ်သးဟးဂီၤဆိၣ်သန့, ဒီးဆိၣ်ဆါတၢ်ဆါခိဖျါဟူးသးအိၣ်, (၃) တၢ်ကူၤစါယါဘျါတၢ်ဆါလၢ အိၣ်ဟံၣ်စၢၤ တွၢ်ဝဲလၢအမၤဘၣ်ဒိမိၣ်မ့တမ့ၢ်ဖိသၣ်လၢဒၤလီၢ်ပူၤအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်,ဒီး (၄) ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူတၢ်တစၢ်မၤစၢၤ လၢဆူၣ်ချ့ ပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်အလီၢ် ဖဲလၢမိၣ်မ့တမ့ၢ်ဖိသၣ်လၢဒၤလီၢ်ပူၤ အတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ အတၢ်ဘၣ်ယိၣ် အိၣ် အခါန့ၢ်လီၤ. တၢ်တစၢ်မၤစၢၤတဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ကံးအီၤလၢ "တၢ်ကဟုကယာ်ပုၤလၢတချုးအိၣ်ဖျါဒီးလၢ အလဲၤက့ၤသ့တဘၣ်ထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်တဖၣ်" န့ၢ်လီၤ.

တၢ်ကဟုကယာ်ပုၤ လၢတချုးအိၣ်ဖျါဒီးလၢအလဲၤက့ၤသ့တဘၣ်ထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်တဖၣ် အဂီၢ်န့ၢ် တဟ့ၣ်မၤစၢၤဝဲဘၣ်ပးတၢ်ဘၣ်ထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်ဒီးတၢ်တစၢ်မၤစၢၤဘၣ်ထွဲန့ၢ်အိၣ်ဖျါဖိဆိးအဂီၢ်တဖၣ်ဘၣ်. လၢတၢ်အိၣ်ဖျါဖိဆိးအဂီၢ်ဒီး တၢ်ထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်အဂီၢ်တၢ်မၤစၢၤန့ၢ်, နကဘၣ်ပတံထီၣ် Medicaid တၢ်ဘၣ်ဘျးအလၢအပွဲၤတကလုာ်န့ၢ်လီၤ.နတၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ် Medicaid တၢ်ဘၣ်ဘျးအလၢအပွဲၤန့ၢ် တဘျီဃီဘၣ်, ခိဖျါလၢနတၢ်ပတံထီၣ်အံၤမ့ၢ်ဒိၣ်တစၢ်တလီၢ်PEတၢ်မၤစၢၤအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

သံကွၢ်-PEကတီၢ်ဖျါတၢ်မၤစၢၤန့ၢ်စးထီၣ်ဝဲအဆၢကတီၢ်ဖဲလဲၣ်.

တၢ်အံၤစးထီၣ်ဝဲဒၣ်တဘျီဃီ ဖဲနမၤလၢပုၤ PE လီၤပတံထီၣ်ဝဲအနံၤန့ၢ်လီၤ.

သံကွၢ်-ယကဘၣ်ပတံထီၣ်ဟူးသးအိၣ်အဂီၢ်PEကတီၢ်ဖျါတၢ်မၤစၢၤလၢတၢ်လီၢ်ဖဲလဲၣ်.

ဆဲးကျါဒီး ဒီးန့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ဆၢဖးကတီၢ်ဖဲတၢ်လီၢ် တဖၣ်ဒီးအဖီလၢအသိးတက့ၢ်.

- လုၤခၢၣ်-လဲၣ်ခဲးစထၣ် ကီၢ်ရဲၣ်ဆူၣ်ချ့ဝဲကျိၣ် 402-441-8065
- လုၤခၢၣ်ဟံၣ်ဖိဃီဖိကသံၣ်ကသီဝဲလီၢ် 402-483-4571
- ဘလူစတဲ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ 402-470-5452

သံကွၢ်- ယမ့ၢ်တအိၣ်ဒီးဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဘၣ်န့ၢ်,ကမၤဒ်လဲၣ်.

ဆူၣ်ချ့ဝဲကျိၣ်ကမၤစၢၤန့ၢ်လၢတၢ်ကွၢ်ဃုာ် ပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဒီး ရဲၣ်ကျါတၢ်သ့ၣ်ဆၢဖးကတီၢ်န့ၢ်လီၤ. လုၤခၢၣ်ဟံၣ်ဖိ ဃီဖိကသံၣ်ကသီဝဲလီၢ်ဒီး ဘလူစတဲတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ကရၢကအိၣ်ဒီး ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဖဲတၢ်လီၢ် ဖဲန့ၢ်လီၤ.

သံကွၢ်-ယကဘၣ်ပတံထီၣ် Medicaid တၢ်ဘၣ်ဘျးအလၢအပွဲၤ လၢကမၤစၢၤယဟူးသးအိၣ်အဂီၢ်, တၢ်အိၣ်ဖျါဖိဆိးဒီး ဆူၣ်ချ့တၢ်လိၣ်ဘၣ်အဂုၤလၢအဂီၢ် ဒ်လဲၣ်.

နစးထီၣ် မဲၣ်ဒိၣ်ခူးအလံာ်ပတံဖဲ နပတံထီၣ်တၢ်လၢ PE အဂီၢ် ဖဲတၢ်လီၢ်တတီၢ်တၢ်လၢတၢ်ဟံၣ်ဖျါအီၤဒ်အဖီခိၣ်အသိးန့ၢ်လီၤ.

သံကွၢ်- ယကျိၣ်စ့တၢ်ဟံၣ်နတၢ်အုၣ်သးန့ၢ်ယကဘၣ်တီၣ်ဖျါဒ်လဲၣ်.

နဟံၣ်နဘျးလဲၤလီၤဖီတံာ်, တၢ်မၤန့ၢ်က့ၤခိသ့တဖၣ်,မ့တမ့ၢ် W2s ဃုာ်ဒီးန့ၢ်သ့န့ၢ်လီၤ.

သံကွၢ်- ယမ့ၢ်ပတံထီၣ်ဝဲလံာ်ပတံဘၣ်ပး Medicaid တၢ်မၤစၢၤအလၢအပွဲၤဝဲန့ၢ်,ကမၤဒ်လဲၣ်.

ဆူၣ်ချ့ဝဲကျိၣ်ကဆုၢ်ပရၢနလီၢ်ပတံဘၣ်ပး Medicaid တၢ်ဘၣ်ဘျးအလၢအပွဲၤဆူ Nebraska ဝဲကျိၣ်လၢ ဆူၣ်ချ့ဒီးပုၤကညီတၢ်တစၢ်မၤစၢၤ (DHHS) ဖဲၤ-၂ သီအတီၢ်ပူၤန့ၢ်လီၤ. DHHS ကဆဲးကျိးန့ၢ်လၢ 2-4 နွံ အတီၢ်ပူၤ ဘၣ်ပးနလီၢ်ပတံထီၣ်န့ၢ်လီၤ. ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် DHHS ကဆဲးကျိးန့ၢ်ခိဖျါတၢ်ပရၢ မ့တမ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်ကကိးစိန့ၢ်လၢ ကမၤတၢ်သ့ၣ်နံၤဖးဆၢကတီၢ် လၢတၢ်ကကွၢ်သမံသမိးနတၢ်ပတံထီၣ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

နမ့ၢ်တန့ၢ်ဟူကဒါက့ၤ ဖဲၤ-၄နွံအတီၢ်ပူၤန့ၢ်, နကဘၣ်ဆဲးကျိးအဝဲသ့ၣ်လၢကသမံသမိးကွၢ်ဝဲ တၢ်အိၣ်သး ဘၣ်ပးနတၢ်ပတံထီၣ်န့ၢ်လီၤ. ဆဲးကျိး ဖဲ 402-323-7455 တက့ၢ်. DHHS အတၢ်သံကွၢ်မ့ၢ်အိၣ်ထီၣ် ဘၣ်ပး န Medicaid တၢ်ပတံထီၣ်န့ၢ်, အရ့ဒိၣ်မးလၢနကစံးဆၢက့ၤတဘျီဃီန့ၢ်လီၤ.

တၢ်နီၣ်ဘၣ်တက့ၢ်, တၢ်တူၢ်လီၢ်ဟ့ၣ်လီၤတစၢ်တလီၢ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ကဟုကယာ် လၢဟူးသးအိၣ်အဂီၢ် တၢ်မၤစၢၤ PE န့ၢ်တဒ်သိးဝဲဒီး တၢ်တူၢ်လီၢ်ဟ့ၣ်လီၤန့ၢ် Medicaidဘၣ်. နPEတၢ်မၤစၢၤန့ၢ် မ့ၢ်ဒိၣ်ထဲ တစၢ်တလီၢ်အဂီၢ်, ဖဲလၢ DHHS သမံသမိးမၤတၢ်ဆၢတံာ်လၢ နတၢ်ကြးဒီးန့ၢ်ဘၣ် Medicaid တၢ်ဘၣ်ဘျး အလၢအပွဲၤတကလုာ်သ့တသ့ဘၣ်ပးတၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤန့ၢ်ဖိဆိးတၢ်အိၣ်ဖျါ ဒီးတၢ်ထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်အဂီၢ် န့ၢ်လီၤ.

သံကွၢ်- ယမ့ၢ်ပတံထီၣ်ဝဲလံာ်ပတံဘၣ်ပး Medicaid အလၢအပွဲၤဘၣ်န့ၢ်,ကမၤဒ်လဲၣ်.

န PE တၢ်ကွၢ်ထွဲကဟုကယာ်ဟူးသး အဂီၢ်တၢ်မၤစၢၤန့ၢ်, ကကတၢ်ဝဲဒၣ်ဖဲမ့ၢ်န့ၢ်လၢနပတံထီၣ် PE ဝဲအလီၢ်ခဲ တလိပုၤအနံၤန့ၢ်လီၤ.

